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Készült: Nagykáta Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2014. november 17-én  
               megtartott közmeghallgatásáról

Az ülés helye: Művelődési Központ Bartók terem
(Bajcsy-Zs. u. 9.)

Jelen vannak: Dorner Gábor polgármester,
Agócs Pál alpolgármester,
Tóth István alpolgármester

                                 Ambrózi Zoltán, Botka Sándor, 
Bublos István, Gyüre Pál,
Horváth Nóra, Juhász Erzsébet,
Molnár István, Simon László képviselők, 

 Karsainé Magyar Ildikó jegyző, 
Takács Ádám Attila aljegyző.

Az ülésen kb. 130 fő volt jelen.

Az ülésen részt vett meghívott vendég(ek): Tarnavölgyiné dr. Tényi Ágnes Pest Megyei 
         Kormányhivatal Nagykátai Járási Hivatal

hivatalvezető,
Lajmer György Nagykátai Rendőrkapitányság 
kapitányságvezető,
Kovács  Norbert  Tápiómenti  Területfejlesztési
Társulás Projekt Iroda vezetője
Dr. Réczey Gusztáv Tápiómenti Területfejlesztési
Társulás tanácsadója,
Kovács  Ferenc  a  Tápiómenti  Települések
Csatornamű Vízgazdálkodási Társulata elnöke,
Nagy András Geo-Bau Kft. képviselője.

Dorner  Gábor: Köszönti  a  közmeghallgatáson  megjelent  lakosokat,  intézményvezetőket,
meghívottakat,  külön  köszönti  Tarnavölgyiné  dr.  Tényi  Ágnest  a  Pest  Megyei
Kormányhivatal  Nagykátai  Járási Hivatalának hivatalvezetőjét,  Lajmer György r. alezredes
urat a Nagykátai Rendőrkapitányság vezetőjét, Kovács Ferenc urat a Tápiómenti Települések
Csatornamű  Vízgazdálkodási  Társulatának  elnökét,  Kovács  Norbert  urat  a  Tápiómenti
Területfejlesztési  Társulás  beruházási  projekt  iroda  vezetőjét,  dr.  Réczey  Gusztáv  urat  a
Tápiómenti Területfejlesztési Társulás tanácsadóját, valamint a Geo-Bau Kft. képviseletében
Nagy András urat.

A közmeghallgatás  napirendi  pontjait  a  meghívó  szerint  kívánja  előterjeszteni,  melyek  az
alábbiak:

Napirendi pontok: 1./ A város új polgármesterének bemutatkozása, programjának 
ismertetése
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2./ Beszámoló a szennyvízcsatornázás II. üteméről

3./ Egyebek

1./ Napirendi pont 

Dorner  Gábor: „Elsőként  engedjék  meg  nekem,  hogy  köszönetemet  fejezzem  ki
mindazoknak,  akik  részt  vettek  a  2014  októberi  önkormányzati  választásokon,  éltek
állampolgári jogukkal és kötelességükkel, kinyilvánították véleményüket!
Leginkább természetesen azoknak tartozom köszönettel, akik szavazatukkal a FIDESZ-KDNP
jelöltjeit  támogatták.  Ez  tette  lehetővé,  hogy  városunkban  olyan  képviselő-testület
alakulhasson, amely reményeink szerint valóban ugyanazt az értékrendet képviseli,  egyfelé
húz, ugyanazon célok mentén működik majd.
Sokan feltették már nekem a kérdést, milyen az a jövőkép, melyet én Nagykátáról alkottam,
amikor jelöltként elindultam a polgármester-választáson. Olyan várost képzeltem magam elé,
most már mondhatom, olyan várost szeretnék megvalósítani, ahol jó lenni, ahol jó élni. Olyan
várost,  mely  gördülékenyen  működik  a  mindennapokban,  melynek  intézményei  nem
küzdenek  a  fennmaradásukért,  hanem  lehetőségük  van  fejlesztésekre,  bővítésekre.  Ennek
érdekében  megkezdtük  intézményeink  feltérképezését,  működésük  átláthatóvá  tételét.
Ugyancsak gyakran kerülök szembe a fejlesztésekre irányuló kérdésekkel. Az önkormányzati
kampány során számos tervvel, elképzeléssel találkozhattak Önök is. Akkor is elmondtam, és
most  is  szeretném  hangsúlyozni,  hogy  semmilyen  olyan  ígéretet  nem  tettem,  melynek
megvalósulására  nem  látok  reális  lehetőséget.  Ez  természetesen  nem  történhet  máról
holnapra, meg kell találnunk a forrásokat, azokat az Uniós pályázati lehetőségeket, melyek
hamarosan  megnyílnak  a  számunkra  is.  Fontos  feladatunknak  érzem,  városunk  kulturális
életének a fellendítését is, mely talán az elmúlt években egy kissé a háttérbe szorult. Tisztában
vagyok vele, hogy a kulturális eseményeket nagyon nehéz nyereségessé tenni, ugyanakkor azt
gondolom egy jó koncert,  egy kiállítás,  egy színházi  előadás  megtekintése  mindenképpen
közösség  építő,  formáló  erővel  bír.  Pontosan  ezek  miatt  érzem  fontosnak  a  civil
szerveződések,  amatőr  művészeti  csoportok,  és  természetesen  a  sport  támogatását  is.
Kétgyermekes  családapaként  magam  is  akkor  vagyok  nyugodt,  ha  gyermekeimet  olyan
közösségekben  tudhatom,  ahol  jól  érzik  magukat,  jó  dolgokat  tanulhatnak.  Mindezek
megvalósítását szolgálhatja a jövőben a város tulajdonába kerülő sportcsarnok is. Városunk
lakói  már értesülhettek azokról a változásokról  is,  melyek a város irányításában történtek.
Legfontosabb változás a két társadalmi megbízatású alpolgármester alkalmazása,  az eddigi
egy  főállású  alpolgármester  helyett.  Fontosnak  tartom  hangsúlyozni,  hogy  kettejük
tiszteletdíja nem éri el az eddigi egy főállású alpolgármester fizetését. Tóth István és Agócs
Pál alpolgármesterek munkájára rendkívül nagy szükség van, ezt már az elmúlt egy hónap is
megmutatta. Nagyon sok a feladat. Hasonló változás, amely az önkormányzati munkát érinti a
bizottságok működéséről szóló határozat. Annak érdekében, hogy megszüntessük a feladatok
szétforgácsolódását,  összevontunk  eddig  egymástól  elkülönülten  működő  bizottságokat,  s
négy  bizottság  között  osztottuk  fel  a  munkát.  A  legfontosabb  változás  azonban,  amelyet
szeretnék  elérni  az  önkormányzat  munkájával  kapcsolatban,  annak  nyilvánosabbá  tétele.
Olyan  városvezetést  szeretnék,  illetve  szeretnénk  munkatársaimmal  megvalósítani,  amely
nyitott  a város lakóinak valódi problémáira. Olyan vezetést,  melyben nagykátai polgárként
mindenki úgy érezheti vele együtt és nem a feje felett történnek az őt érintő döntések. Ezért
kérem Önöket, használják ki a közmeghallgatások, a fogadó órák adta lehetőségeket, keressék
képviselőjüket, Osszák meg elképzeléseiket! Minden jó szándékú lakótársunk véleményére,
javaslatára, segítségére és támogatására számítunk a jövőben is.”
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2./ Napirendi pont

Dorner Gábor: Felkéri Kovács Norbert urat tartsa meg beszámolóját a csatorna beruházással
kapcsolatban.

Kovács  Norbert: Köszönt  minden  megjelentet,  érdeklődőt.  Elmondja,  hogy  a  csatorna-
beruházási  projekt  1999-ben  indult,  körülbelül  15  év  kellett  ahhoz,  hogy  a  jelenlegi
formájában megvalósuljon. Az érintett 20 települést 5 kisrégióra osztották, ebből Nagykáta
egyedülálló régió, ezért a szentlőrinckátai kisrégióval közös tenderben szerepel. Körülbelül
25.000 embert érint a beruházás, ebből Nagykáta lakosságának felét. A beruházás kivitelezője
a Tápiómenti CME Konzorcium, Nagykátán pedig a Mészáros és Mészáros Kft. végezte a
kivitelezést.  A  szerződéskötésre  2012  szeptemberében  került  sor  és  24  hónap  állt
rendelkezésére  a  kivitelezőnek,  hogy  elkészítse  a  munkálatokat  a  csatornahálózatra
vonatkozólag,  idén szeptemberben kezdődtek el az átadási munkálatok,  jelenleg az átadási
folyamat  legvégén vannak. A munkálatok keretében 32,5 km gravitációs  hálózat,  13,5 km
házibekötés,  illetve  1,5  km  belterületi  nyomóvezeték  épült  ki  Nagykátán.  Ezek  a
házibekötések  nem  azonosak  az  ingatlanon  belüli  bekötésekkel,  ezek  a  gerincvezetékről
történő leágazásokat jelentik. A kivitelezésre több ütemben került sor, igyekeztek úgy végezni
a munkálatokat, hogy minél kisebb fennakadást okozzanak a településen, amely nem mindig
sikerült, ráadásul az időjárás sem volt mindig kegyes a kivitelezőkhöz. Szerződéskötés előtti
fázisban  vannak  azokkal  az  utcákkal,  melyeket  az  uniós  előminősítés  során  le  kellett
választani  a  projektről.  Ez  mind  a  20  települést  érinti,  Nagykátán  a  Kövidinka  utcát  és
környékét.  A Társulási  Tanács  megalakulását  követően  reményei  szerint  mihamarabb  alá
tudják  írni  a  szerződéseket  és  tavasszal  megkezdődhetnek  ezekben  az  utcákban  is  a
csatornázási  munkálatok.  Nagykáta  speciális  esetben  van,  hiszen  2007-ben  elkészült  a
városban a csatornázás I. üteme, valamint a 800 m3/nap befogadóképességű szennyvíztisztító
telep. A szennyvíztisztító telepek kivitelezésére 2012. júniusában kötöttek szerződést a DE-SI
TÁPIÓ  2011  Konzorciummal.  A  kivitelezési  munkálatok  elvégzésére  20  hónap  állt
rendelkezésére a kivitelezőnek. Nagykátán a szennyvíztisztító telepet a STRABAG MML Kft.
építette. Itt a feladat az volt, hogy a már meglévő szennyvíztisztító telep kapacitását 800-ról
1600  m3-re  növeljék,  valamint  alkalmassá  tegyék  50  m3/nap  szippantott  szennyvíz
befogadására. A szennyvíztisztító telep próbaüzemét 2014. május 26-án kezdték meg, mely
egy  új  technológiával  épült,  az  úgynevezett  C-TECH  technológiával,  amelyről  az  a
tapasztalat, hogy rugalmasan tudja kezelni a bejövő szennyvíz ingadozásokat. Ez azért fontos,
mert néha a szennyvízhálózatba bekerülő csapadékvíz lökésszerű terhelést ad a telepnek. A
szennyvíztisztító telep jól vizsgázott a próbaüzem eddigi részében. A tisztítás technológiához
tartozik  még  egy komposztálási  folyamat  is.  A központi  komposztáló  telep  is  Nagykátán
került elhelyezésre, itt mind az öt szennyvíztisztító telep víztelenített szennyvíz iszapja kerül
komposztálásra, melynek eredményeként olyan anyagot kapnak, amelynek mezőgazdasági és
egyéb  kertészeti  felhasználásra  is  alkalmasnak  kell  lennie.   A  próbakomposztálás  2014.
májusában  indult,  mivel  azonban  csak  a  nagykátai  szennyvíztisztító  telep  termel
szennyvíziszapot, így még csak próbakomposztálásokat tudott végezni a kivitelező, illetve a
technológus.  A  feladata  az  volt  négyfajta  struktúra  anyaggal  mutassa  be  a  telep
működőképességét,  ezek  a  települési  zöldhulladék,  a  szalma,  a  kukoricaszár,  illetve  a
faapríték. A próbakomposztálás egy részének végére értek, a jegyzőkönyvek és bevizsgálások
azt  mutatják,  hogy  az  eredmények  mindenhol  megfelelőek.  A  komposztálótelep  is  egy
viszonylag új technológiával épült. Maga az elv adott máshol is, viszont olyan telep még nem
épült  az  országban,  ahol  a  két  fázisra  osztott  komposztálási  folyamat  I.  fázisa  egy fedett
térben történik. Tehát ez a telep lehetne a városhoz sokkal közelebb is, hiszen egy zárt térben
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történik  az  a  fázis,  ahol  bűzös  anyagok  szabadulhatnak  fel  és  a  komposztálás  II.  fázisa
történik nyílt  terepen.  A kérdés a lakosság részéről az,  hogy mikor lehet végre rákötni a
rendszerre. Úgy gondolja, hogy a rendszer alkalmas arra, hogy rákössenek a lakosok, de ezt
ütemezve kell végezniük, mert nagyon fontos, hogy el tudjon szállítódni minden esetben a
szennyvíz a szennyvíztisztító telepre, illetve a szolgáltató a Tiszamenti Regionális Vízművek
Zrt. a bekötéseket átvegye. Néhány hétig még türelmét kéri a lakosoknak.

Dorner Gábor: Felkéri Kovács Ferenc urat, hogy tartsa meg tájékoztatóját.

Kovács  Ferenc: Tisztelettel  köszönt  minden  jelenlévőt  a  közmeghallgatáson.   Jó  néhány
közmeghallgatáson részt vett az elmúlt években, de ilyen nagy érdeklődésre talán 2008-ban, a
csatornázás  kezdetén  volt  példa.  Tudja,  hogy  ez  az  érdeklődés  elsősorban  nem  a
csatornázásnak szól, hanem az újonnan megválasztott képviselő-testületnek és polgármester
úrnak,  akiknek  ezúton  is  jó  egészséget  kíván  munkájukhoz.  A  Viziközmű  Társulat  azért
alakult,  hogy a lakossági önrészt biztosítsa. Biztosan valamennyien hallottak a fundamenta
szerződésekről, hiszen több változata is volt az elmúlt 6,5 évben. Most már csak igen nagy
összegű, több mint 20.000.-Ft-os havi részletfizetéssel lehet szerződést kötni, hiszen 2015.
novemberére  a  szerződéses  összegeknek  teljes  egészében be kell  folyniuk.  Úgy gondolja,
hogy  a  jelenlévőket  sokkal  jobban  érdekli,  hogy  hogyan  is  jutottak  el  addig,  hogy  a
házibekötéseket is fel tudták vállalni. Nem kevés – körülbelül 65.000.-Ft – összegben tudnak
munkát végezni az ingatlan tulajdonosoknak, megkönnyítve a rácsatlakozást a rendszerre.  A
folyamathoz  hozzátartozik,  hogy  az  anyagi  fedezetet  a  takarékoskodás,  illetve  az  állami
szerepvállalás növekedése hozta el. Tavasszal már látszódott, hogy abból a hitelkeretből, amit
2009-ben  kötöttek  1,2  milliárd  forintot  tudnak  a  lakosság  számára  a  házibekötésekre
biztosítani. 2008-ban a 20 település több mint 28.000 ingatlan tulajdonosa lett érintett ebben a
csatorna  beruházásban  és  2008  májusában,  amikor  hivatalos  formában  is  megalakult  a
Viziközmű  Társaság,  akkor  a  lakosság  több  mint  kétharmada  jelezte,  hogy  szeretne
szennyvízberuházást a térségben.  Ez az arány lényegesen nőtt az elmúlt időszakban, de még
mindig van több mint 4.000 ingatlantulajdonos a 20 településen, akik nincsenek szerződéses
viszonyban a társulattal és akiket az elkövetkezendő időszak negatívan fog érinteni, hiszen
ezen hozzájárulásokat be kell tőlük hajtani. Ez a települések közül Nagykátára vonatkozik a
legkevésbé, 96% felett  van a szervezettség. A házibekötésekkel kapcsolatban a Viziközmű
Társulat  határozatot  hozott,  mely  szerint  a  házibekötéseket  ütemezéssel  valósítják  meg.  I.
ütemben azon ingatlan tulajdonosoknál történik meg a bekötés, akik a „jófizető” kategóriába
tartoznak, tehát nincsenek fizetési elmaradásaik. A II. ütembe tervezik azok bekötését, akik
most az utolsó szerződéskötési lehetőséggel élve szerződést kötöttek, és a III. ütemben 2016-
2020 között kapnak bekötést, azok, akik eddig teljesen ellenálltak a beruházásnak. Ezt azért
mondja el, mert nagyon sok olyan telefont kapnak, hogy miért van az, hogy egy utcában a
kivitelezők nem minden ingatlant kötnek be.  Ez azért történik, mert nem minden ingatlan
tulajdonosnak van rendben a számlája, tehát elmaradásban van, felszólítást kell feléje küldeni,
vagy még szerződést sem kötött a társulattal.  Több mint 300 km csövet kell a házibekötések
során beépíteni. Ez majdnem a fele annak a csőmennyiségnek, melyet az utakba építettek be.
Végezetül  azt  szeretné  elmondani,  hogy  hogyan  is  kell  a  házibekötéseket  elvégezniük  a
vállalkozóknak,  erről  szintén  határozattal  döntött  a  társulat.  A kivitelezés  során  a  csövek
lefektetése, az árok kiásása, visszatemetése tartozik a vállalkozó feladatkörébe. Hangsúlyozza,
hogy nem tartozik a feladatuk körébe a burkolatok és egyebek helyreállítása. Ez azért nem
került be a rendszerbe, mert megbecsülhetetlen az értéke. Egyes ingatlanok díszburkolatát,
akár több százezer forintért lehet helyreállítani, más helyeken pedig zöldfelületen viszik be a
csövet és teljesen aránytalanná vált volna a támogatás. Úgy gondolták, hogy nem akarnak jogi
vitákat ebből, így a helyreállítás megmarad az ingatlan tulajdonosának. Az ingatlan tulajdonos
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megkapja a csövet, a szabályos  összekötést  a rendszerrel,  illetve majd amikor élesre lehet
kötni  a  rendszert,  akkor  ugyanezek  a  vállalkozók  el  fogják  végezni  az  utolsó  könyök
beszerelését és onnantól kezdve a szennyvíz a  szennyvíztisztító telepre fog érkezni.  Ez okoz
sok-sok problémát a lakosságnak, valamint azok a házibekötések,  ahol egy-egy ingatlanon
két-három épület  is  van.  Ebben  az  esetben  a  társulati  határozat  úgy rendelkezik,  hogy a
legelső, legközelebbi épület kerül ingyenesen bekötésre. Tehát ha valakinek van egy háza és
van egy nyári  konyhája,  amelybe  be van vezetve  a  víz,  akkor  a  nyári  konyha  csatornára
kötését a társulat nem finanszírozza. A rendszerre ez az épület is ráköthető, de az ingatlan
tulajdonosnak  kell  megegyeznie  az  alvállalkozóval  a  feltételekről.  Nagykátán  haladnak  a
legjobb ütemben a házibekötések, a többi településen kisebb ütemben haladnak a vállalkozók.
2015.  szeptember  végéig  kell  a  házibekötéseket  elkészíteniük,  tehát  a  jövő  évben  fog
megvalósulni  a  házibekötések  többsége.  Megköszöni  a  figyelmet,  várja  a  kérdéseket,
amelyeket majd igyekszik megválaszolni. 

Dorner Gábor: Felkéri Nagy András urat a GEO-BAU Kft. képviselőjét, hogy számoljon be
arról, hogyan alakul Nagykátán a házibekötések száma, valamint a bekötések során milyen
problémákkal találkoztak. 

Nagy András: Elmondja, hogy jelenleg 950 bekötés készült el Nagykátán. Nem felejtették el
azokat  a  bekötéseket  sem,  amelyeknél  1-2  métert  kell  ásni  az  összekötésig,  ezeket  az
ingatlanokat  kihagyják  és  a  rákötésekkel  egyszerre  fogják  elkészíteni.  Arról  nincs
információja,  hogy  a  rendszerre  mikor  lehet  ténylegesen  rákötni,  de  bíznak  benne,  hogy
hamarosan megkezdődhetnek a rákötések. A társulat részéről jelenleg 1750 darab bekötés van
feldolgozva,  az  a  céljuk,  hogy  minél  előbb  problémamentesen  befejezzék  a  rákötéseket.
Kisebb  problémák  adódtak  a  rákötések  közben,  de  eddig  mindent  sikerült  megoldaniuk,
megbeszélniük, ezután is forduljanak bizalommal hozzá, amiben tud segítségükre lesz.

Dorner  Gábor: Megköszöni  a  tájékoztatókat  és  megadja  a  lehetőséget  a  lakossági
kérdésekre.

Kármán Tibor: Kérdése, hogy azoknak az ingatlan tulajdonosoknak, akik most  rákötésre
kerülnek a rendszerre nem kell a próbaüzem ideje alatt csatornadíjat fizetni? Nem tudja, hogy
ez a II. ütemnél is így lesz-e, mint az I. ütemnél volt. Véleménye szerint kérdésként nagyon
sok emberben felmerült, hogy mikor kell csatornadíjat fizetniük. A másik kérdése az lenne,
hogy  nagyon  sokan  találkoztak  a  kivitelezés  folyamán  az  utak  helyreállításának
problémájával. Nem tudja, hogy ki kötötte a szerződéseket a kivitelezővel. Ha a munkaterület
visszaadásra kerül az önkormányzathoz utána a jóteljesítési  garancia mennyi  ideig tart,  és
utána az önkormányzat úgymond jogi viszonyban áll-e a kivitelezővel? Gondol itt arra, hogy
nagyon sok esetben nem a szabványoknak megfelelően történt  meg az utak helyreállítása.
Nem használtak emulziót, nem volt megfelelő tömörítés. Ő a műszaki ellenőrtől megkérdezte,
hogy foltozás előtt  történt-e olyan talajmechanikai vizsgálat,  ahol a tömörséget  vizsgálták,
mert ha visszaadásra kerül a munkaterület és a 3-4 cm-es aszfalt, amely nem normálisan volt
megékelve problémaként fog jelentkezni. Véleménye szerint, ha nem lesz súlykorlátozás vagy
nem  történik  meg  az  utak  konkrét  helyreállítása,  akkor  1-2  éven  belül  az  emulzió  és  a
tömörség hiánya  miatt  az utak kátyúsodni,  teknősödni fognak és az önkormányzatnak fog
problémaként itt maradni. 

Dr.  Réczey  Gusztáv: A  szennyvíztisztító  telep  próbaüzemének  az  összes  költsége  a
vállalkozót terheli, tehát a szennyvíztisztítás miatt csatornadíjat biztosan nem kell fizetni. A
csatornahálózaton  nincsen  próbaüzem,  de  üzempróbák  történtek  a  műszaki  átadás-átvétel
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feltételeként. A csatornaműködtetés költségét addig, míg az aktiválás meg nem történik nagy
valószínűséggel a Tápiómenti Területfejlesztési Társulás fogja fizetni, ha ezt a jogszabályok
megengedik  a  számára.  Az  ezzel  kapcsolatos  egyeztetések  és  tárgyalások  folyamatban
vannak, amennyiben a jogszabályok nem teszik ezt lehetővé, akkor szolgáltatási szerződést
kell kötni az ingatlan tulajdonosokkal, ami az üzemeltető feladata lesz és ha a szolgáltatás
megindul  a szolgáltatás  díját  is  fizetni  kell,  amely nem tartalmazhatja  a  szennyvíztisztítás
költségét. Néhány napon belül választ tudnak adni arra, hogy lesz-e csatornadíj a rákötés után
közvetlenül  vagy  nem.  Azon  dolgoznak,  hogy  ne  legyen,  amíg  az  aktiválások  meg  nem
történnek. Az utak helyreállításával kapcsolatban elmondja, hogy volt egy szabály miszerint a
közútkezelő  kezelésében  lévő  utakat  a  közútkezelő  előírásainak  megfelelően  kellett
helyreállítani, ez általában félpályás szőnyegezést jelentett. Az önkormányzati utaknál pedig
az volt a vállalkozó kötelezettsége,  hogy az eredeti  állapotba kell  helyreállítani  úgy,  hogy
jegyzőkönyvezni kellett az építési naplóban, hogy a bontáskor milyen szerkezet lelhető fel az
adott útszakaszon és ezt a szerkezetet kellett visszaállítani a kivitelezőnek. 24 hónap jótállási
időtartam van a  helyreállított  utcákra  ennek  a  biztosítékául  egy jóteljesítési  biztosíték  áll
megrendelő  rendelkezésére  banki  garancia  formájában.  Ez azt  jelenti,  hogy amennyiben a
javítást nem végzi el a vállalkozó a rendelkezésre álló időtartamon belül, akkor a hibákat az ő
költségére helyreállítatja a társulás, illetve az önkormányzat.

Novák Mária: Leaszfaltozták az utakat, a szélére felhalmozott  félméteres aszfaltdarabokat
mikor szállítják el?

Dr.  Réczey  Gusztáv: Kéri,  hogy  e-mailben,  vagy  egyéb  módon  akár  az  önkormányzat
titkárságára tessék eljuttatni a panaszát és intézkedni fognak az elszállításáról.

Novák Mária: A Vadász utcában lakik, az előttük lévő árkot gondozták, de most színültig
meg van telve földdel. Kinek a feladata az árok kitakarítása?

Dr. Réczey Gusztáv: A vállalkozónak kell kitakarítania.

Novák Mária: Lassan már egy fél éve harcol érte, hogy az árkot kitakarítsák. A Nagykátai
Híradóban meg volt  adva egy telefonszám,  felhívta  azt  a  számot,  egy fiatalember  meg is
ígérte, hogy elszállítják a sittet is.

Dr. Réczey Gusztáv: Érti az aggodalmát és a felháborodását, de kéri, hogy a projektirodát
még egyszer tájékoztassa a problémákról és intézkedni fognak a megszüntetésükről.

Fehérné Fábián Katalin: Úgy gondolja,  hogy nincs  egyedül  a  kérdésével.  Vannak,  akik
időben  gondoskodtak  az  ingatlanukon  belüli  csövezés  elvégzéséről,  ők  miért  jártak  most
rosszabbul? Másoknak most ingyen megcsinálják a bekötést,  ők pedig kemény összegeket
fizettek érte.

Kovács  Ferenc: Visszakérdezne  mielőtt  válaszol.  Önöknek  szólt  valaki,  hogy  meg  kell
csinálni az ingatlanon belül a csövezést? Nem kell rá válaszolni, mert biztos, hogy nem szólt
senki,  ugyanis  folyamatosan  azt  kommunikálták  mind  a  20  településen,  hogy
házibekötésekhez egyelőre senki ne kezdjen hozzá.

Fehérné Fábián Katalin: A lakosoknak mondta ezt valaki?
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Kovács  Ferenc: Ezt  minden  településen  folyamatosan  elmondták.  Több  településen  érint
embereket ez a kérdés, ezért keresik a módját, hogy a bekötések végével valamilyen módon
kártalanítva,  kompenzálva legyenek azok is, akik a csövezést már korábban elvégeztették.
Nem egyszerű a feladat elsősorban jogi szempontból, hiszen az ingatlan tulajdonosok a saját
pénzüket fektették be, és ezt kellene valamilyen módon visszakapniuk. Megfogják találni a
megoldást, de erre csak a beruházás végén fog sor kerülni.

Fehérné Fábián Katalin: Az utcájukban van olyan,  aki április-májusban végeztette  el  az
ingatlan becsövezését és nem egyszer érdeklődött telefonon arról, hogy hogyan kell csinálni
és akkor sem mondták neki, hogy ne fogjon hozzá.

Kovács  Ferenc: Nem tudja,  hogy kivel  beszélt  a  lakos,  de  tudja,  hogy a  vállalkozókkal
nagyon sokan megcsináltatták a becsövezést az ő településén, Tápiószelén is.

Klimaj János: A Káthay Mihály utcában 2010-ben vásárolt egy ingatlant, a volt tulajdonos
fizette rendesen a hozzájárulást utána ezt ő átvállalta, melyet a szerződésük tartalmaz is. A
Viziközmű Társulatnál azt a tanácsot kapta, hogy amennyiben egyszerre kívánja befizetni a
hozzájárulás összegét, akkor a volt tulajdonos nevére fizesse meg, de ügyvéd írjon róla egy
elismervényt, amit a volt tulajdonos is írjon alá két tanú jelenlétében, hogy hozzájárul, hogy
az ő nevére fizesse a hozzájárulást. Ez így is történt kifizette a 164.000.-Ft-ot, de kimaradt a
bekötésből. A volt tulajdonos időközben meghalt.

Kovács Ferenc: Rá lesz kötve az ingatlan a csatornára ez egészen biztos, de a zűrös jogi
helyzet miatt nem kapott még munkalapot a vállalkozó. A hozzájárulás meg lett fizetve és
biztos, hogy a bekötés meg fog történni, az Ön részére is, de az ügy bonyolultsága miatt még
kell egy kis idő hozzá.

Juhosné Révész Erzsébet: Az üres telkekre milyen távolságra kötik be a csatornát?

Kovács Ferenc: Ez a telek tulajdonosától függ. Vannak olyanok, akiknek kész tervrajzuk van
és azok meg tudják mondani, hogy pontosan milyen távolságra kell kötni a csatornát, ha ilyen
nincs, akkor olyan távolságra viszik amennyire mondja a tulajdonos.

Juhosné  Révész  Erzsébet: Az  ingatlantulajdonos  milyen  módon  értesül  a  házibekötés
idejéről?

Kovács Ferenc: Amikor a vállalkozó megkapja a munkalapot a bekötésről, akkor keresni
fogja az ingatlan tulajdonosát és le fogják egyeztetni a részleteket.

Molnár Lászlóné: Az István király utca végén mikor lesz kiépítve a gerincvezeték?

Kovács Norbert: Az előadásában nem sorolt fel ugyan minden utcát, de ez is azok közé az
utcák közé tartozik, amelyeket ki kellett venniük a projektből. Jelenleg a szerződés aláírására
várnak, valószínűleg már csak tavasszal fognak elkezdődni a kivitelezési munkálatok.

Molnár Lászlóné: Ezt már tavasz óta mondják.

Kovács Norbert: A szerződéskötés előtt konkrétabbat nem tud mondani.
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Molnár Lászlóné:  Nem szeretnének úgy járni, mint minden közművel, hogy az utca vége
kimaradt mindenből. 

Dorner Gábor: Kéri Kovács Norbert urat, hogy sorolja fel az érintett utcákat.

Kovács  Norbert: Nincs  nála  az  utcák  listája,  ezért  a  szerződéskötés  után  adna  róluk
információt.

Szikra-Tóth Józsefné: Az ingatlanon belül kiásott munkaárkokat mikor lehet visszatemetni?
Mindenki fél attól, hogy aláázik a háza, stb. Be lehet ezeket a gödröket temetni?

Nagy András: Az volt  az  információjuk,  hogy a  kivitelezéstől  számított  1-2  héten  belül
ráköthetnek  a  rendszerre,  mivel  ez  nem történt  meg  most  már  ledugózzák  a  csöveket  és
visszatemetik, természetesen a korábban kiásott csöveket is letéliesítik.

Szikra-Tóth Józsefné: Körülbelül mikor kerül rá sor?

Nagy András: A visszatemetésre 1-2 héten belül.

Koncz Jánosné: A kérdése, hogy azért fizetni kell-e, hogy az ingatlanon belülre bevigyék a
csatornát?  A betont kellene feltörni, de úgy tudja, hogy azért fizetni kell.

Nagy  András: A  fővállalkozóval  úgy  állapodtak  meg,  hogy  nekik  a  betont  nem  kell
feltörniük, viszont a fővállalkozó úgy vállalta el a munkát a társulattól,  hogy neki fel kell
bontania a betont. Ezt a kérdést majd nekik is a fővállalkozóval kell rendezniük.

Koncz Jánosné: Ő úgy tudta, hogy a beton feltörés ingyenes.

Kovács  Ferenc: Kompromisszumos  megoldást  fognak  keresni  arra,  hogy  hány
négyzetméterig lesz ingyenes a beton feltörés.

Koncz János: A szomszédjánál már megcsinálták a betonfeltörést és pénzt kértek érte.

Kovács Ferenc: Ha csak egy járdát kell átvágni, akkor biztos nem kérnek érte pénzt, de ha
teljesen  betonozva  van  a  csatornázandó  terület,  akkor  biztosan  lesz  négyzetméter  ár
meghatározva. Erre a kérdésre hamarosan pont fog kerülni a fővállalkozó és az alvállalkozó
között.

Kiss Istvánné: Neki a főépületen belül van négy kiállása és csak az első kiállásig vitték be a
csöveket, a többiért pénzt akartak kérni. Ez így helyes?

Kovács Ferenc: Sajnos joggal, ugyanis a Viziközmű Társulat határozata úgy szól, hogy csak
az első beállásig biztosítják ingyenesen a bekötést,  a további  beállások esetében meg kell
egyezni a vállalkozóval a bekötés díjáról.

Sinkó Ferenc: Elhangzott, hogy jövő évig nem nagyon lesz tényleges bekötés. Kitől fogják
megtudni, hogy mikor lehet ténylegesen rákötni a rendszerre?

Kovács  Norbert: Amikor  majd  rá  lehet  kötni  a  rendszerre  –  a  TRV Zrt.  minden  egyes
bekötést egyesével át szeretne venni -, akkor a társulás és az önkormányzatok is azt fogják
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kommunikálni a lakosok felé, hogy most már rá lehet kötni a rendszerre. Szerződést is fognak
kötni a lakosokkal a már kialakult díjjal, tehát mindenképpen meglesz a kellő tájékoztatás.

Dorner  Gábor: Szeretne  mindenkit  tájékozatni,  hogy  magáért  az  élőre  kötésért,  amely
körülbelül egy méteres szakasz nem kell fizetni.

Czakó  János: Elmondja,  hogy  ikerbekötés  lenne  egy  lakásnál,  az  egyik  bekötést
megcsinálták, de a másikat nem. Nem tudja, hogy ez, hogy éri meg a vállalkozónak?

Kovács Ferenc: Ez abból következhet, amit már elmondott, hogy az egyik ingatlan rendesen
fizet, a másik nem, vagy elmaradása van. 

Czakó János: Az egyik lakás tulajdonosa ő és biztosan rendesen fizet, de a másik lakáshoz
kötötték be a csatornát.

Kovács Ferenc: Valószínűleg a  vállalkozó még nem kapta meg a munkalapot.  A 28.000
felmért ingatlanból körülbelül 16.000 ingatlan feldolgozása történt meg, a többi folyamatosan
készül, vissza fognak menni megcsinálni a bekötést.

Bálint László: Nála is elkészültek a beállással  nyitva is hagyták a gödröt, kérdezte,  hogy
mikor lehet rákötni azt mondták, hogy 1-2 hét múlva. Most jön a tél, mindenki túrja be a
gödröket és utána ássák ki újból?

Nagy András: A téliesítés és a kiásás is az alvállalkozó feladata lesz.

Bálint László: A másik kérdése a Kund utcával kapcsolatos. Már elhangzott az előzőekben,
hogy  az  időjárás  nem volt  szerencsés  a  beruházásához.  Esett  az  eső  a  Kund  utca  végig
agyagos,  a  vizes  agyagot  visszatúrták  úgy,  ahogy  volt,  tömöríteni  nem  tudták.  Ezután
eltolólapozták, hoztak rá a követ, ami szétnyomta az árkot. Megjegyzi, hogy az árok szélét, a
rézsűt is és egy járdalap szélességet saját költségén csináltatott meg. Mikor állítják helyre az
árkokat? Réczey úr mondta, hogy jelezni kell. Gyenes úrnak ötször telefonáltak, legutoljára 1-
2  hete,  akkor  azt  mondta,  hogy  már  nem  ő  az  illetékes,  de  továbbítja  a  kérésüket.
Leaszfaltozták  az  utcát,  egy  részen  felbugyborékolt  a  sáros  agyag,  ezt  megmutatta  a
kivitelezőknek, egy négyzetet kivágtak, kidobták oldalra és ott is hagyták. Van olyan rész,
ahol már rés van, ha jön egy jó kis tél, akkor jövőre már nem lesz belőle út.  Ő egészen az út
széléig megcsinálta az árkot. Kérdése, hogy ki és miért állítatta úgy helyre az utat, hogy fél
méter  hiányzik  belőle?  Fél  méterrel  keskenyebbre  csinálták  az  utat,  két  kocsi  nem fér  el
egymás mellett. Miért nem az eredeti szélességben állították helyre? Az a fél méter máshová
ment el?

Dr. Réczey Gusztáv: Már az előzőekben is kérte, hogy e-mailben szíveskedjenek megírni a
konkrét problémát és intézkedni fognak.

Bálint László: Elnézést már ötször szólt ez ügyben, voltak is kint megnézni.

Dr. Réczey Gusztáv: Nem tud mást mondani, nem neki szóltak és az üzenet nem jutott el a
társulás irodájába. Szeretne intézkedni az ügyben, megkeresni, hogy ki követte el a hibát.

Bálint László: Most már jegyzőkönyvben is szerepel a panasza. A Kund utca Álmos utca és
Ond utca közötti részéről van szó.
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Simon László: Mint  a  Kund  utca  képviselője  szeretne  az  utca  csapadékvíz  elvezetőárok
helyzetével  kapcsolatban tájékoztatást  adni.  2-3 évvel  ezelőtt  készült  egy videofelvétel  az
utcák,  árokrendszerek  állapotáról  a  csatornázási  munkálatok  megkezdése  előtt.  A
Városgazdálkodási  Szervezet  vezetője Akantisz  Miklós,  illetve  a kivitelező  részéről  Susán
Zoltán és Poszpisel Károly meg fogják tekinteni a felvételt, el fog dőlni az, hogy mekkora
részt  kell  állnia  a  városnak a helyreállításból  és  mi  az,  ami  a kivitelezőre  fog terhelődni.
Kielégítő a válasza?

Bálint László: Majd kiderül, de arra a kérdésére nem kapott  választ,  hogy hová lett  a fél
méter. Miért lett fél méterrel keskenyebb az út, mint eredetileg volt?

Simon László: Azt tudja elképzelni, hogy a Kund utca felső része, ami a 31-es úttól indul, ott
az a szélesség és a finisher abban a szélességben ment végig az egész utcán. Ezt egyébként
jelezték többször is a kivitelezőnek, illetve az aszfaltozást végző Gildex Kft-nek, választ nem
kaptak,  de  a  kivitelezővel  történt  közös  bejáráson,  ahol  jelen  volt  több  képviselő  és  a
Városgazdálkodási Szervezet igazgatója is, jelezték a problémát a jegyzőkönyvben.

Dorner Gábor: Biztos benne, hogy számtalan probléma lesz még. Ő az Ond utcában lakik,
ahol pont egy héttel ezelőtt beszakadt az aszfalt. Kér mindenkit, hogyha bármilyen problémát
észlel,  akkor  rögtön  jelezze  az  önkormányzat  tikárságán,  akár  neki,  akár  alpolgármester
uraknak és legrövidebb határidőn belül próbálnak intézkedni.

Simon  László: Kéri,  hogy  panaszaikkal  keressék  a  képviselőket  is,  ígéri,  hogy  mindig
rendelkezésre fognak állni.

Dorner Gábor: Hamarosan megjelenik a Nagykátai  Híradó, amelyben a polgármester,  az
alpolgármesterek és minden képviselő telefonszáma szerepelni fog.

Vincze Miklós: A Hosszú utcában lakik és a problémája, hogy a vízelvezető árokban minden
esőzés  után  térdig  érő  víz  áll.  A  Kerektói  ároknál  a  szemetet,  amit  kitakarítanak,  -  ha
kitakarítják -, rendszeresen otthagyják, nem viszik el. Mit fognak tenni vele?

Dorner Gábor: Pontosan melyik szakaszról van szó?

Vincze Miklós: Ez a rész a Hosszú utcában van, Gyüre Pál úr a képviselőjük.

Dorner Gábor: A Hosszú utcának melyik részéről van szó?

Vincze Miklós: A Tüzelő utcához közelebb eső részéről van szó, ott folyik a Kerektói ág.

Akantisz  Miklós: A  Városgazdálkodási  Szervezet  vezetőjeként  szeretne  válaszolni  a
kérdésre.  Elismeri,  hogy nagyon  nagy problémák  vannak a  Kerektói  ággal,  folyamatosan
próbálják takarítani  – képviselő úr is meg tudja ebben erősíteni  – de a konyhaszekrénytől
kezdve az ágyig,  az ágyneműig  mindennel  folyamatosan feltöltik.  A lakosságnak is  kicsit
komolyabban  kellene  vennie  a  környezetszennyezést,  a  terület  tisztaságát.  A  kapacitásuk
korlátozott.  Évenként  egyszer  végig  mennek kitakarítják.  Ez a  télen  is  megtörtént,  sajnos
mivel kevesen vannak többre nem tellett. Az idei télen is végig fogják takarítani a Kerektói
ágat,  elszállítják  a  szemetet  és  azt  a  sok  mindent,  amit  a  lakosság  oda  hord,  illetve  a
növényzetet is irtani fogják. 
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Vincze Miklós: A vízelvezető árok karbantartása lenne még probléma.

Akantisz Miklós: A vízelvezető  árkokkal  probléma van,  ha észrevette  2-3 hete  a  Tüzelő
utcában húzták a vízelvezető árkokat és az egyik lakos úgy gondolta, hogy ő nem engedi,
hogy előtte helyreállítsák az árkot, mert ő ott parkol. Sajnos ezzel folyamatosan küszködnek,
keresik a megoldást, hogy hogyan tudnák a csapadékvizet elvezetni. Van egy olyan eldugult
árokszakasz, amit csak úgy tudnak kitakarítani, ha felvágják az utat. Ez az áteresz is azon
helyen  van,  ahol  a  szóban  forgó  lakos  parkolni  akar,  lehet  hogy majd  az  önkormányzat
nagyobb ráhatással tud rá lenni és akkor meg fognak tudni egyezni. Türelmet kérnek. Bálint
úrnak  szeretné  még  elmondani  a  Kund  utcával  kapcsolatban,  hogy a  vállalkozó  az  utcát
pluszként  aszfaltozta  le,  nem  szerződés  vagy  megállapodás  alapján,  mert  olyan  rossz
állapotban volt, hogy már nem volt értelme a sávos helyreállításnak.

Vincze Miklós: Még olyan problémája van, hogy amikor a munkagéppel végig mennek az
utcán, akkor néha nagyobb gödröket csinálnak, mint előtte volt. Az utcában az ő házuk van a
legmélyebb ponton és a víz befolyik az udvarukba, próbálták a földet úgy igazítani, hogy ne
folyjék be a víz, de nem jártak sikerrel.

Akantisz Miklós: Szombaton fog a gléder a Hosszú utca felé menni. Kéri, hogyha a gép ott
lesz menjenek ki és szóljanak a munkatársainak, hogy hogyan oldják meg a vízelvezetést. Ő is
ki fog menni szombaton megnézni a munkálatokat.

Zsemle  Sándor: Az  Árpád  utca  és  Dózsa  György  út  sarkán  lévő  épületnél  a  rákötés
megtörtént  a csatornára,  de a csatorna ezen szakasza még nem üzemel.  Mikor várható az
üzembe  helyezés,  illetve  az  új  szolgáltató  a  TRV  Zrt.  mikor  adja  ki  a  használatbavételi
engedélyhez az igazolást?

Kovács Norbert: Ha a TRV Zrt. aláírja a megállapodást az önkormányzattal, akkor tudnak
erre  a  kérdésre  visszatérni.  Egyszerű  adminisztratív  oka  van,  hogy  a  szakasz  üzembe
helyezése  még  nem történt  meg.  Ha a  csatorna  nem az Árpád utca  felé,  hanem a Dózsa
György út  felé  menne  ki,  akkor  semmi  gond nem lenne,  hiszen  a  Dózsa  György út  egy
üzemelő szakasz, de a másik egy teljesen új szakasz és ennek az aktiválása, átadása még nem
történt meg. 

Zsemle Sándor: Körülbelüli időpontot lehet-e tudni?

Kovács Norbert: Nem tud mondani időpontot, mindenki megtesz mindent, hogy ez a lehető
leggyorsabban  megtörténjen.  Folyik  az  egyeztetés  arról,  hogy  hogyan  lehetne  Nagykáta
elkészült csatorna szakaszait bekötni a rendszerbe.

Babicz Károly: A Gyóni Géza utcában lakik, megtörtént a telekre a beállás, amely után egy
hatalmas gödör maradt a kerítésen kívül és belül is, melyet  igyekezett  megvédeni a víztől
hullámpalával.  Többször  telefonált  a  gödör  betakarása  miatt,  azt  az  ígéretet  kapta,  hogy
hamarosan betúrják,  de eddig nem történt  semmi.  Elmondja még,  hogy az utcájukba nem
jutott el a közmeghallgatásról szóló értesítés, de más értesítést sem szoktak megkapni soha.

Dorner  Gábor: Csodálkozik,  hogy  nem  kapták  meg  a  szórólapot,  hiszen  külön  azért
csináltatták,  mert  a  Nagykátai  Híradó  még  nem  tudott  megjelenni,  a  szerkesztőbizottság
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átalakítása  miatt.  Oda  fognak  figyelni  a  jövőben,  hogy  mindenhová  eljussonak  az
önkormányzat közleményei.

Kármán  Tibor: Még  egy  észrevétele  lenne,  jó,  hogy  itt  van  a  rendőrkapitány  úr  is.  A
vasútállomással szemben lévő parkoló mindkét irányból behajtani tilos táblával van ellátva.
Az önkormányzatnak milyen elképzelése van a Dózsa György út és a vasútállomás környékén
uralkodó kaotikus parkolási helyzet megoldására?

Dorner Gábor: Úgy tudja,  hogy a vasútállomással  szemben  lévő parkoló  önkormányzati
tulajdonú. A tábla kihelyezéséről nem tudja, hogy kapitány úrnak van-e tudomása, vagy az
elhelyezésük lehetséges-e.

Lajmer György: Nagy valószínűséggel önhatalmúlag kihelyezett  tábláról van szó. El van
híresülve  az  orvosi  rendelő  és  környékének  parkolási  problémája.  Ebben  az  ügyben  a
rendelőintézet  igazgatójával  már  többször  konzultáltak.  Önkormányzati  területre
önkormányzati engedéllyel van lehetőség tábla kihelyezésére, önhatalmúlag senkinek sem. A
holnapi napon a közlekedési osztály kollégái meg fogják nézni és ha valóban ott van ez a
tábla, akkor jelezni fogják az önkormányzat felé és kérni fogják a soron kívüli leszerelését.

Fehérné Fábián Katalin: A Zárda utca közlekedése is kaotikus, az utca egyirányúsítva van,
de a kerékpárosok minden oldalban közlekednek. Úgy tudja, ha  kihelyeznének egy kiegészítő
táblát, akkor ez szabályos is lenne. A kerékpárosok ráadásul úgy gondolják, hogyha a járdán
közlekednek az nem szabálytalan, ezért életveszélyes kilépni a kiskapun, de az iskola miatt
van,  amikor  se  a  kiskapun,  se  a  nagykapun  nem tudnak  kimenni,  mert  mindenki  megáll
mindenhol. Ez évek óta probléma.

Lajmer  György: Települési  egyeztető  fórumon  felmerült  kérdésként  a  Zárda  utcai
kerékpáros közlekedés, itt elmondta, hogy amennyiben kiegészítő tábla kerül elhelyezésre és
sáv van felfestve, akkor az egyirányú utca egyik meghatározott oldalán szabályosan tudnak a
kerékpárosok a forgalommal szemben közlekedni. Sajnos sok esetben a köztudatban az van,
hogy a KRESZ módosítással a kerékpáros szabadon közlekedhet az egyirányú utcában, de ez
nem így van. Természetesen kerékpárral járdán sem szabad közlekedni, az is szabálysértésnek
minősül.  Több  figyelmeztetést  is  kiszabtak  kollégái  az  utcában.  Nem  céljuk  a  helyszíni
bírságolás,  de  amennyiben a  figyelmeztetés  nem éri  el  a  hatását,  akkor  tovább kell  majd
menniük. A parkolási probléma tapasztalataik szerint egy-egy időszakot érint naponta.

Fehérné Fábián Katalin: Naponta háromszor jönnek ki az iskolából, délben, kettő órakor,
négy órakor és közben ott  vannak a szülői értekezletek,  és az ünnepségek is, ezért  szinte
folyamatosak a parkolási problémák.

Lajmer  György: Ameddig  KRESZ  szabályszegés,  baleseti  helyzet  nem  valósul  meg  a
parkolással  kapcsolatban  -  egyirányú  utcában  mindkét  oldalban  lehet  parkolni-  addig
intézkedni nem tudnak.

Fehérné Fábián Katalin: De a kapubejáróban nem lehet parkolni.

Lajmer György: Valóban, kérik a bejelentést,  mert  azt nem tudják tolerálni,  menni fog a
kolléga és a szükséges intézkedést meg fogja tenni, de mindenmást igyekeznek tolerálni.
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Fehérné Fábián Katalin: A kerékpáros közlekedés úgy marad? Nem az a probléma, hogy
bejönnek az  utcába,  mert  az ott  lakók sem kerülnek,  csak  ebben a formában veszélyes  a
közlekedés.

Lajmer  György: Ha  baleseti  helyzetet  teremt  a  közlekedés,  akkor  büntetést  kell
alkalmazniuk.  A  múlt  héten  pénteken  volt  az  önkormányzatnál,  polgármester  úrral  és
alpolgármester urakkal konzultálni. Felmerült, hogy több olyan közlekedési problémát látnak
a városban, amit egy helyszíni bejáráson fognak megvizsgálni és utána eldöntik, hogy mit
tudnak tenni a helyzet javítása érdekében. Ezek között a problémás helyszínek között szerepel
egyébként a Zárda utca is. Meg fogják vizsgálni, hogy hogy tudják szabályos keretek közé
terelni a megszokottságot, mert a megszokottságból lehet gond és baj, senkinek sem hiányzik,
hogy  kerékpárosokat  üssenek  el,  senkinek  sem  hiányzik,  hogy  a  rendőrök  folyamatosan
odajárjanak és büntessenek, viszont a baleseteket meg kell előzni. Megvizsgálják a kérdést és
ha az úttest szélessége megengedi, ha fel lehet festeni a sávot és a kiegészítő táblát el lehet
helyezni, akkor a dolognak különösebb akadálya nem lesz, viszont akkor értelemszerűen csak
abban az egy oldalban lehet kerékpárral a forgalommal szemben közlekedni.

Dorner Gábor: Kéri a jelenlévőket, a csatornázással kapcsolatos kérdéseiket tegyék fel, hogy
a napirendi pontot le tudják zárni.

Dr. Tőzsér Jolán: Aki nem abban az ingatlanban lakik, ahol a csatornabekötést tervezik kap-
e értesítést arról, hogy mikor végzik a csatorna bekötést? A másik az utak helyreállításával
kapcsolatos. Az Egreskátai út Amici Pub mögötti járda szakasza rendkívül balesetveszélyes.
Közlekedni szinte nem lehet rajta, eredetileg sem volt túl jól lerakva, de most a csatornázási
munkálatok után szinte visszadobálták a járdalapokat.

Nagy  András: Ők  megkapják  a  munkalapot,  amelyen  szerepel  az  ingatlantulajdonos
telefonszáma,  valamint  minden  fontos  adat,  amennyiben  nem  találják  otthon  az  ingatlan
tulajdonost telefonon fogják keresni időpont egyeztetés miatt. Eddig ez nagyon jól működött,
nem volt vele probléma.

Akantisz  Miklós: Tudják,  hogy,  ahol  helyreállították  a  járdákat  ott  is  folyamatosan
süllyednek,  újból  helyre  kell  állítani  a  járófelületet.  A  Városgazdálkodási  Szervezet
munkatársaiból álló csapat most már több utcában is helyreállította a járdákat, türelmet kér
menni fognak a kollégái és elvégzik a helyreállítást.

Szikra-Tóth Józsefné: A Faiskola utca megkapta az úgynevezett  tükör felületet,  de a víz
megáll rajta. Sok idős ember lakik az utcában, ezért naponta jön mentő, orvos és nem tudnak
bejönni  az  utcába.  Kérdése,  hogy  mit  lehet  az  utcával  csinálni,  mikor  kapnak  szilárd
útburkolatot? 100 méteres szakaszról lenne csak szó.

Akantisz Miklós: Elkészült az útalap, a képviselő-testület döntésén múlik, hogy mikor lesz rá
forrás,  hogy  leaszfaltoztassák.  Ha  süllyed,  ha  kátyúk  keletkeznek,  akkor  jelezzék  a
Városgazdálkodási Szervezet felé és ugyanúgy, ahogy az árkot és a járdát megcsinálták az
utcában ezt is meg fogják csinálni.

Juhosné  Révész  Erzsébet: Szó  esett  a  város  közlekedésbiztonság  technikai  szempontból
történő bejárásáról. Kérdése, hogy ez érinti-e az Ady Endre utat is? A 31-es főút Ady Endre
úti  szakasza  rendkívül  komoly  kerékpáros  forgalmat  lebonyolító  útszakasz.  Tudják,  hogy
szabálysértést  követ  el,  aki  kerékpárral  a  járdán  közlekedik,  viszont  a  31-es  útnak  ez  a
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szakasza  életveszélyes.  Itt  mi  a  megoldás,  mert  itt  nem  önkormányzati  kezelésű  útról
beszélnek, milyen megoldás van a kerékpárosok számára?

Lajmer György: Valóban, közlekedési hatóság kezelésében lévő útról van szó és a megoldás
egy  kerékpárút  építése  lenne.  A  rendőrség  maximum  meg  tudja  indokolni  a  kerékpárút
szükségességét. A kapitányságon  történő eligazítási rendben az szerepel –ők is látják, hogy a
31-es út viszonylag szűk keresztmetszeten nagy tehergépjármű és egyéb forgalmat bonyolít le
-,  hogy tolerálják azt,  hogy az emberek kerékpárral  a járdán közlekednek.  De ez nem azt
jelenti,  hogy  szabad  a  járdán  közlekedni,  viszont  van  olyan  rendőri  eszköz,  mint  a
figyelmeztetés,  amit  alkalmaznak,  addig  ameddig  kirívó  szabályszegés  nem  történik  a
kerékpáros részéről és ameddig a város lakossága is tudja ezt tolerálni. Fontosabb érdek az,
hogy szépen lassan és  biztonságban inkább ott  közlekedjenek a  kerékpárosok.  Bár  ő erre
engedélyt  nem adhat,  de  a  kollégái  megfelelő  toleranciával  szokták  ezt  kezelni.  Rendőri
eszközökkel azt tudják megtenni, hogy a sebességmérés a 31-es út ezen szakaszán viszonylag
sűrűn megtörténjen. Úgy gondolja, hogy a sebességmérő eszköznek nagyon komoly forgalom
lassító szerepe lesz.

Dorner Gábor: Mivel több kérdés nem merült fel, ezért a csatornaberuházással kapcsolatos
napirendi pontot lezárja. Megköszöni Kovács Norbert, Dr. Réczey Gusztáv és Kovács Ferenc
uraknak a beruházásról tartott tájékoztatást.

3./ Napirendi pont

Gergely Józsefné: Előtte sokan a helyi problémákkal, a közlekedéssel kapcsolatban emeltek
szót,  amit  mindannyian  éreznek  a  városban.  Örülnek,  hogy  van  egy  fiatal,  aktív
polgármesterük,  mellette  új  képviselők  és  talán  régiek  is.   Ő sem kapott  értesítést  a  mai
közmeghallgatásról. Ismerni kell a körzet képviselőjét, aki gondoskodjon arról, hogy plakát
vagy szórólap formájában eljusson a hír a lakossághoz. A csatornaberuházás kapcsán felvetett
problémák, az utak és járdák állapotának megbeszélése, nagyon fontos. A Vásártér utcában a
gyalogosok és az idősek is az úttestet használják közlekedésre. Akantisz úr elmondta, hogy
hat fővel próbálják a helyreállításokat elvégezni, a hat fő nem elég. Javasolja polgármester
úrnak,  hogy  a  közmunka  programot  használják  fel  erre  a  célra,  hiszen  nagyon  sok
munkanélküli ember van.  A közlekedésbiztonsági helyszíni bejárást a helyi képviselők és a
lakosság bevonásával végezzék el, mert a probléma csak így fog megoldódni. Kéri, hogy a
Városgazdálkodási  Szervezetnél  alkalmazzanak  több  embert,  mert  a  város  külterületei
szeméttel vannak elárasztva. Nagykátáról kifelé menet, a Határ út jobb oldalán a televíziótól
kezdve a hűtőszekrényig  minden le  van rakva,  ugyanúgy,  ahogy a vasúton túli  részen. A
sportcsarnokot  mutatta  meg  nem  régen  vendégeinek,  a  sportcsarnok  környékén  nagy
mennyiségű szemét, sitt van lerakva. Felhívja a polgármester úr és jegyző asszony figyelmét,
hogy nézzék meg a területet, illetve a képviselő-testület azért kapott bizalmat, hogy a lakosság
és a város problémái megoldódjanak.

Dorner Gábor: Köszönik az észrevételt,  nem mentségükre mondva, de a közmeghallgatás
időpontját még az előző képviselő-testület tűzte ki és ha jól tudja meg is jelent a Nagykátai
Híradó korábbi számában, valamint  a város honlapján. Szerették volna, ha minél több lakos
értesül a közmeghallgatás idejéről, ezért adták ki a szórólapokat. Elnézést kér, hogy minden
háztartásba  nem  jutott  el,  a  jövőben  erre  jobban  oda  fognak  figyelni.  A  szemétlerakók
konkrétan melyik területen vannak?
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Gergely  Józsefné: A  Határ  út  jobb  oldali  részén  nagyon  nagy  mennyiségű  szemét  van
lerakva. 

Dorner Gábor: Tudja, hogy ez óriási probléma. A bezárt hulladéklerakó udvarnál is nagy
mennyiségű szemét van lerakva, lakossági fórumokon szembesültek ezekkel a problémákkal.
Nagyon nagy probléma az aluljáró kérdése,  odapiszkítanak,  odaszemetelnek stb. Köszönet
kapitány úrnak,  mert  sűrűbben járőröznek a rendőrök a vasútállomáson és az aluljáróban.
Reméli,  hogy egyszer  sikerül  ott  is  kiépíteni  a  kamerarendszert  és  ezáltal  visszaszorítani
ezeket az eseteket.

Agócs  László: Kérdése,  hogy,  aki  áttért  a  gázfűtésről  más  fűtési  módra  hová  teheti  a
salakanyagot, hamut?

Dorner  Gábor: A  hulladéklerakó  udvar  újra  nyitásával  kapcsolatban  tárgyalásokat
kezdeményeztek, csak azt a megoldást látja, hogy a hulladéklerakóba helyezzék el az égési
mellékterméket.

Agócs Pál: Megnyugtatásként elmondja, hogy Akantisz Miklós úrral, - esetleg a közterület
felügyelők bevonásával - és a képviselőkkel gyalogosan végig fogják járni a saját körzetüket.
Szeretnének  feltérképezni  minden  utcát,  hol  van  vízelvezető  árok,  szikkasztóárok,  járda.
Teljes  képet  szeretnének  kapni  a  város  egészéről  beleértve  a  külterületeket  is.  A munkát
hamarosan megkezdik, ez egy időigényes munka lesz, de ígéri, hogy precízen fogják ismerni
a város minden részét, annak minden problémáját.

Hollóssy György: Nagyon örül, hogy megépült Nagykátán a fedett fürdő és jó lenne, hogyha
társadalombiztosítás  által  támogatott  szolgáltatásokra  is  használhatnák,  mert  a  betegeknek
Jászberénybe kell ezért utaznia. A másik problémája a nyilvános WC-k hiánya, az emberek
csak az éttermek, közintézmények WC-it tudják használni, ha azt megengedik nekik. 

Agócs Pál: A nyilvános WC-k problémája ismert előttük, megvizsgálták, hogy mit lehetne a
lehető  leggyorsabban  tenni.  Több  városban  és  egészen  nagy  városokban  is  láttak  már
úgynevezett konténer WC-ket. Ezek ideiglenesen megoldhatják a problémákat, ameddig nem
tudnak pályázni  komolyabb kialakítású nyilvános  helyekre.  Az árakat  is  megvizsgálták és
jelenleg ez tűnik a legjárhatóbb és legrövidebb úton kivitelezhetőnek a problémára.

Dorner Gábor: Ezek a konténer WC-k faburkolattal borítottak, senki ne egy hullámlemezes
konténert képzeljen el. 

Szalay Sándor: A hulladék lerakással kapcsolatban elmondja, hogy idei év tavaszáig nem
voltak problémák, mert a hulladékudvarba mindenki el tudta helyezni szabályosan a szemetét.
Sokkal  gazdaságosabb  lett  volna,  a  hulladéklerakó  udvart  valamilyen  módon  tovább
üzemeltetni, mint most összeszedni a határból a lerakott szemetet. Az Ady Endre úton lakik és
látta, hogy egy 30-40 méteres járdaszakaszt kicseréltek, felszedték a régi járdalapot és újat
raktak  le.  Akantisz  Miklós  úrtól  kérdezi,  hogy  nem  lehetett  volna  már  ezt  a  szakaszt
leaszfaltozni, hogy egy fél év vagy egy év múlva ne kelljen újra rakni a lapokat?

Akantisz Miklós: Tudni kell, hogy a Városgazdálkodási Szervezetnek aszfaltozási lehetősége
nem  nagyon  van.  Az  ebben  az  évben  elvégzett  aszfaltozási  munkák  csak  annak  voltak
köszönhetők, hogy a csatornázási kivitelezővel egyezséget kötöttek, plusz munka végzésért
cserében meleg aszfaltot kaptak. Így tudták a kátyúk, valamint azon útszakaszok aszfaltozását
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elvégezni, amelyek már nagyon szükségesek voltak. Aszfaltot venni ebben az időszakban már
igen  körülményes,  másrészt  nem  lehet  összehasonlítani  az  aszfaltozás  és  járdalapozás
költségeit. Egyelőre járdalap állt rendelkezésre, és még valamennyi van is, de más burkoló
anyaguk jelenleg nincs. Alpolgármester úr megfogalmazta, hogy minden utcát végig fognak
járni, fel fognak mérni. Az elmúlt időszak egy kaotikus időszak volt polgármester úr már nem
tudott teljes egészében itt lenni az alpolgármester vitte a várost. Nagyon sok probléma volt a
csatornásokkal, egyszerre több beruházás és kivitelezés is folyt, nem volt egy tervszerű, egy
rendezett folyamatos munka, éppen ezért igény polgármester úr és a testület részéről, hogy
mérjék fel, hogy hol, mit, mivel érdemes megvalósítani.

Balla Mihályné: A Kéményseprő utcai lakótelep előtt lévő járda is rossz állapotban van, sok
beteg  idős,  ember  lakik  a  lakótelepen nem hiányzik,  hogy valakit  baleset  érjen.  A másik
probléma, hogy a lakótelepen lévő telefonfülkét és a lakótelep egy részét nyilvános WC-nek
használják az emberek. A közös képviselő szerint az érintett terület önkormányzati  terület,
kérdése, hogy ez így van-e?

Karsainé Magyar Ildikó: A hozzászóló a múlt héten már telefonon jelezte ezt a problémát.
A  közterület  felügyelők  megnézték  a  helyszínt  és  a  volt  kazánház  környéke,  ahol  ez  a
probléma fennáll a lakóközösség tulajdona, nekik kell döntést hozni arról, hogy lekerítik-e a
területet,  vagy  mit  csinálnak  vele.  Az  erdőszőlői  úton  lévő  hulladéklerakó  udvarral
kapcsolatban  elmondja,  hogy  a  hulladéklerakó  udvar  a  Ceglédi  Gesztor  Önkormányzat
fenntartásában volt, aki megszüntette ezt a lerakót. Kezdeményezték a tárgyalásokat a Ceglédi
Gesztor  Önkormányzattal  a  hulladékudvar  megnyitásának  esetleges  lehetőségeiről,  amint
eredményes  tárgyalás  lesz  tájékoztatják  a  lakosokat,  hogy  milyen  hulladékot,  milyen
mennyiségben lehet ott elhelyezni.

Simon László: Szalay Sándornak szeretné elmondani az Ady Endre utca járda problémáival
kapcsolatban, hogy az a szakasz csatornázási munkaterület volt és ugyanaz a probléma, mint
az összes munkaterületnél, süllyed. A javításokat folyamatosan végzik a Városgazdálkodási
Szervezet  munkatársai,  de  kevesen  vannak,  a  lakosok  is  besegíthetnének  a  munkába,
amennyiben lehetőségük van rá.

Danyi  Károlyné: A  nagykátai  gyógyfürdő  mellett  15  éve  körülbelül  600  telek  került
kiosztásra,  hogy majd ezekre a telkekre hobbi épületeket lehet építeni.  15 éve sajnos nem
történik semmi a területtel, már a tulajdonosok nagy része nem is műveli a területet, mert a
termést úgysem tudja betakarítani. Ezzel a területtel mi fog történni?

Dorner Gábor: Ha jól tudja ezek a telkek magántulajdonban vannak, ezek az úgynevezett „2
aranykoronás hobbitelkek”?

Danyi Károlyné: Igen.

Dorner  Gábor: Kéri  a  főépítész  urat,  hogy  tájékoztassa  a  jelenlévőket  a  Helyi  Építési
Szabályzat területet érintő előírásairól.

Rada István: Köszönti a jelenlévőket. Elmondja, hogy ez a terület további rendezésre szorul,
mert amikor elkészült  a rendezési terv, akkor az volt az elképzelés, hogy ezen a területen
nagyobb  épületek,  szállodák  fognak  épülni  a  jelenlegi  méretű  telkeknél  nagyobb  méretű
telkekre.  Ezért  olyan  előírás  született,  hogy  legalább  4.000  m2  nagyságú  telkekre  lehet
építeni. Ez az egyik dolog, a másik dolog pedig az, hogy építeni csak akkor lehet a területre,
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hogyha minden közmű elkészül. Ennek a területnek a nagy részén nincsenek közművek. A
polgármester  úrral  is  beszéltek  már  erről  a  területről,  össze  kell  újra  hívni  az  ingatlan
tulajdonosokat és át kell gondolni a terület jövőjét és még van egy másik probléma is a terület
aranykorona értéke,  - amiről nem tudott – kérdéses, hogy át lehet-e egyáltalán minősíteni.
Tehát ez egy bonyolult dolog, amit még meg kell oldaniuk.

Dorner Gábor: A főépítész úr is elmondta, hogy olyan probléma is van a területtel, hogy az
átlagnál  jobb  minőségűként  van  nyilvántartva.  Ha  jól  emlékszik  szántó  3-as  minőségi
osztályba van besorolva a terület,  ami átlagnál jobb minőségűként szerepel. Azt tudni kell,
hogy  az  átlagnál  jobb  minőségű  termőföldet  nem  engedik  termelés  alól  kivonni.  Hogy
mennyire valós a szántó 3-as besorolási osztály azt meg kell vizsgálni. Úgy gondolja, hogy ez
a terület  szántó 5,6,7 besorolási  osztálynak felel  meg,  mert  elég homokos rész, de ez egy
folyamat  része,  amit  végig  kell  vinni  az  átminősítés  érdekében  és  utána  lehet  bármilyen
fejlesztést elindítani.

Danyi Károly: Volt olyan illető, aki épített oda nyaralót és lebontatták vele. Tudták 15 vagy
18 éve amikor kiosztották a területeket, hogy hobbikat akarnak építeni oda, de senki nem tett
semmit és most már a gazon és a szemeten kívül semmit nem lehet látni a területen. Valamit
kellene tenni, mert ott a gyönyörű strand, a sportcsarnok és körbeveszi a szemétbánya. 

Dorner Gábor: Teljesen igaza van, volt kint ezen a területen főleg a parlagfű kapcsán és
tényleg siralmas a helyzet, nagyon kevesen használják és művelik a telkeket, holott művelési
kötelezettsége mindenkinek van.

Danyi Károlyné: De ellopnak mindent, semmit nem lehet ültetni, még a kerítést is felszedik. 

Rigó Mihály: Minden évben el  szokta  mondani,  hogy gyönyörű  a  fürdőház,  csak nem a
Nagykátaiaknak épült, mert olyan árakat sikerült kialakítani, hogy nem lehet megfizetni. A
nyugdíjasoknak is  1.800.-Ft-ba kerül  egy napra a belépő. Eljárnak néhányan Martfűre,  ott
1.000.-Ft-ért háromszor ekkora létesítményben fürödhetnek, szaunázhatnak, stb. Kevesen is
vannak a fürdőházban és azok sem Nagykátaiak.  Érdekes,  hogy a kampány során minden
jelölt  ígérte  azt,  hogy a helybelieknek majd nagyobb kedvezményt  adnak. A másik  dolog
amiről beszélni szeretne, hogy  tavaly egy kisebb csoporttal Székelyföldön járt a Madarasi
Hargitán. Sok magyar településnek van ott kopjafája elhelyezve, keresték a nagykátai kopjafát
is,  de nem találták,  ezért  a  jászberényi  kopjafa mellet  volt  kénytelen  fényképezkedni.  Ezt
elmondta tavaly Kocsi János polgármester úrnak, aki azt ígérte, hogy Nagykáta is fog kopjafát
elhelyezni a Madarasi Hargitán. Most elmondja az új képviselő-testületnek is, mert egy olyan
településnek, akinek élénk kapcsolata van egy székelyföldi településsel,  Uzonnal, annak jó
lenne elhelyeznie ott egy kopjafát. 

Dorner  Gábor: Való  igaz,  hogy  a  kampány  során  ők  is  felvetették  a  strandfürdő
belépőjegyeinek átvizsgálását. Nem felejtették el és olyan megoldást szeretnének találni, hogy
a Nagykátaiak élvezhessék elsősorban ezeket a kedvezményeket, nekik kedvező belépőjegy
árakat próbálnak kialakítani. A kopjafa ügyében intézkedni fognak.

Agócs László: Jó lenne tisztázni, hogy a könyvtárral szemben a gyalogos átkelőhelynél lehet
parkolni vagy sem? Már többeket megbüntettek ezen a helyen, hogy jogosan-e nem tudja Ha
ezek parkolóhelyek, akkor közel lehet állni a gyalogos átkelőhelyhez, ha pedig nem, akkor
szabálytalanul vannak kijelölve a parkolóhelyek.
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Lajmer  György: Kiválóan  leszabályozza  ezt  a  kérdést  a  KRESZ,  nem  lehet  parkolni  a
gyalogos átkelőhely mellett.

Agócs László: De ki van alakítva a parkolóhely! Fessenek fel egy sárga sávot, hogy ott nem
lehet parkolni. 

Lajmer  György:  Tegyék  ez  egyértelművé.  Tudna  azzal  vitatkozni,  hogy  mennyire  van
egyértelműen kijelölve a parkolóhely, de ettől függetlenül mindenki tett annak idején KRESZ
vizsgát és tudnia kell, hogy gyalog átkelőhely előtt és utána hol lehet parkolni.

Agócs László: Az az úttestre vonatkozik.

Lajmer György: Gyalogos átkelőhely csak úttesten lehet.

Agócs László: Ki tud sétálni nyugodtan a gyalogos, nem akadályozza a szabad kilátásban.
Fessék fel egyértelműen, akkor mindenki tudni fogja, hogy forgalom elől elzárt területről van
szó.

Lajmer  György: Úgy  gondolja,  hogyha  önkormányzati  útról  van  szó  ez  a  kérdés
meghallgatásra talál, de ha a Magyar Közút Zrt. kezelésében lévő útról van szó, akkor kicsit
bonyolultabb a dolog.

Agócs László: Kevés a parkolóhely a piac környékén már lassan a vasútállomásig el kell
menni, ha parkolni akarnak, ha itt nem szabad parkolni, akkor hol lehet?

Lajmer György: Erre nem tud választ adni, de a piacnál lévő parkolási renddel kapcsolatban
több  felkérést  is  kaptak,  hiszen  elég  kaotikus  állapotok  alakulnak  ki  néha.  Egy időben a
kollégái figyelmeztettek, de sajnos nem érték el vele a kellő hatást, sőt olyat is tapasztaltak,
hogy  az  intézkedést  foganatosító  rendőr  motorost  sikerült  kikerülni  és  szabálytalanul
beparkolni.  Ezután  indítottak  egy  kampányt,  melynek  hatására  jelentősen  visszaszorult  a
szabálytalanul  parkolók  száma.  Nem  céljuk,  hogy  minden  csütörtökön  és  szombaton
bírságoljanak – egyébként két kézzel szórhatnák a bírságokat - , de mindenkinek be kell látni,
hogy ha a parkolási rend nincs betartva, akkor ezután semmilyen szabályt nem kell betartani
és ebből komoly baleseti helyzetek alakulhatnak ki. Tagadhatatlan,  hogy arról is beszéltek
már, hogy át kell alakítani a parkolási rendet, az önkormányzat nevében is türelmet kér, mivel
közútkezelő kezelésében lévő útról van szó és a parkolóhelyek kialakítását engedélyeztetni
kell.

Akantisz  Miklós: Elmondja,  hogy  többet  nem  fognak  a  rendőrök  ennél  a  gyalogos
átkelőhelynél megbüntetni senkit, mert a közútkezelője előírta az önkormányzatnak, hogy a
gyalogos átkelőhely előtt 15 métert és utána 5 métert fizikai korláttal zárjanak el, ami sajnos
azt  jelenti,  hogy a  Dózsa  György úton 80 méter  parkolóhely  meg  fog szűnni.  Keresik  a
módját, hogy lehetne az ellentételezést megtalálni. A munkák még nem kezdődtek el, mert
várta a Nagykátai Híradó megjelenését, hogy a lakosságot tájékoztathassa az útlezárásról és a
parkolási lehetőségek korlátozásáról, de ezek a munkálatok a jövő héten el fognak kezdődni.
Tájékoztatja még a jelenlévőket, hogy felfestésre került a piac előtt a temető bejárata felőli
oldalon négy mozgáskorlátozott parkolóhely, a holnapi napon kihelyezésre fognak kerülni a
kiegészítő  táblák is.  Ezután  az első parkolóhely fix  mozgáskorlátozott  parkolóhely lesz,  a
másik  három pedig  kiegészítő  táblával  lesz  ellátva,  ami  azt  jelenti,  hogy piac  idején lesz
korlátozva a parkolás, a hét többi napján szabadon parkolhatnak rajta a gépjárművek. 
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Haris Józsefné: A sorompó után lévő út, ami Erdőszőlőbe vezet, önkormányzati út vagy a
Magyar Közút Zrt. kezelésében van? Az a probléma, hogy az új aszfalt elkészült, de a felező
vonalat  elfelejtették felfesteni és az esti  sötétben, ködben nem tudják, hogy hol van az út
közepe  és  a  széle.  Ha  lehet  kérni  vagy  a  felező  vonalat  fessék  fel,  vagy  az  út  szélére
fényvisszaverős oszlopokat helyezzenek ki – tudják, hogy egyelőre közvilágítás nem lesz – de
ez is nagy segítség lenne.

Dorner Gábor: Bizonytalan ebben a kérdésben, mert a földhivatalnál utána nézett ennek az
útnak és teljes egészében Nagykáta Város Önkormányzata tulajdonában van, más bejegyzés
például  kezelői  jog,  stb.  a  tulajdoni  lapon  nem  szerepel.  Ugyanakkor  jegyző  asszony
elmondta, hogy valamilyen megállapodás van az út kezelésére vonatkozóan a Magyar Közút
Zrt-vel. Utána fognak nézni, hogy ez milyen megállapodás és miért nem lett a földhivatalnál
bejegyezve. Azt látta, hogy a közútkezelő autói szedték a padkát, de határozottan emlékszik,
hogy tulajdoni lap szerint  az út önkormányzati  tulajdonú, valószínűleg nem történt  meg a
földhivatali rendezése.

Gergely Lászlóné: A fürdőház környékén lévő kertekkel kapcsolatos lenne a hozzászólása.
Polgármester úr szakmabeli, tudja, hogy ki lehet-e vonni, vagy nem művelés alól a területeket.
Vannak ott olyan területek, amelyek művelésre alkalmasak és jók is, ezért meri mondani, mert
nekik is  van Tápióbicske irányában lévő hobbikban kertjük,  amit  most  már nyugdíjasként
művelnek.  Összefogással nagyon szép eredményt értek el, körbekerítették a kerteket, hétvégi
házak is épültek ezt javasolja az ott lévő területek tulajdonosainak is.

Lakos: Nekik is a strandfürdőnél van a telkük, ahová egy lakókonténer tettek le, Négy-öt
ingatlantulajdonossal  összefogva  bekerítették  a  telkeket,  de  sajnos  már  a  kerítésüket  is
ellopták, sőt most már a lakókonténert is elkezdték szétszedni, úgyhogy azon az ingatlanon
semmit nem lehet csinálni, pedig gyümölcsfákat is ültettek. Jövőre, ha megbüntetik is őket,
akkor sem fogják művelni az ingatlant, már a kerítést is felszedték.

Lajmer György: Többen is jelezték a problémát, valaki tett feljelentést,  valaki nem. Kéri,
hogy minden esetben tegyenek feljelentést, mert azt nem tudják kezelni, amiről nem tudnak.
Kollégái  sűrítették  a járőrözést ezen a területen,  értelemszerűen 24 órát  nem tudnak jelen
lenni a területen. Az erdővédelem nagyon komoly hangsúlyt kapott Magyarországon és néha
egyszerűbb fából készült kerítéseket ellopni, ahol akár értékhatárfüggő is, hogy szabálysértést
vagy  bűncselekményt  követnek-e  el.  A  drótkerítéseket  pedig  a  színesfém  kereskedőknél
szokták megtalálni nagyon sok esetben. Igyekeznek minél több személyt eljárás alá vonni, de
azt nem tudja ígérni, hogy mindig mindenkit megfognak. Ha jelzik ezeket a problémákat és
sűrítik  a  rendőri  jelenlétet  a  területen,  akkor  az  esély  nagyobb,  de  ha  nem  tudnak  a
problémáról,  akkor  ritkábban  mennek  arra.  Kér  mindenkit,  hogy  tegyen  bejelentést,
feljelentést és ez alapján tudják szervezni a munkájukat.

Lakos: Tettek feljelentést,  másfél hónap múlva kiküldte a rendőrség a végzést, hogy nem
tudták  felderíteni  az  elkövetőt,  a  szakértő  pedig  megállapította,  hogy  a  telket  körbevevő
kerítés 70.000.-Ft értékű volt, pedig vasoszlopok voltak letéve. 

Lajmer  György: A  kárérték  megállapítást  a  rendőrség  mindig  szakértőre  bízza.  A
kárértéknek,  a  büntetési  tétel  kiszabásánál  van  jelentősége,  ha  megvan  az  elkövető.  Az
értékhatárokkal nem foglalkoznak, a feladatuk, hogy felderítsék az elkövetőt, majd utána lehet
a kárértéken vitatkozni, de addig elég meddő vita, amíg nincs elkövető. 
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Dorner Gábor: Jól tudja-e azt, hogyha erdészeti igazgatóságnál nyilvántartott erdőből akár
egy darab fát elvisznek, az már bűncselekménynek számít?

Lajmer György: Igen jól  tudja.  Volt  is  ilyen  eljárásuk, hogy egy darab karvastagságú fa
kivágásáért bűncselekményben kellett eljárniuk. Élő erdőből, erdő művelési ágú területről élő
fa  kivágása–  ez  minősítő  körülmény  –  mindenképpen  bűncselekmény  az  értékhatártól
függetlenül.

Dorner  Gábor: Hogy  tudja  megállapítani  a  rendőrség,  hogy  üzemtervezett,  vagy  nem
üzemtervezett  területről  van szó?  Van-e  erről  nyilvántartása  a  rendőrségnek,  vagy ez  egy
későbbi vizsgálat tárgya?

Lajmer  György: A  terület  művelési  ágát  vizsgálják  az  úgynevezett  TAKARNET
rendszerből, melyet aztán a földhivatalnál is ellenőriznek.  Az elsődleges intézkedésnél kell
azt mérlegelniük, hogy erdőterületről van-e szó, valamikor a sértett tudja igazolni tulajdoni
lappal, hogy erdő művelési ágú területről van szó, de olyan is előfordul, hogy szántó művelési
ágú a terület  a tulajdoni lap szerint,  de fásítás történt rajta,  így ez külön vizsgálat  tárgyát
képezi. Ha nincs meg az elkövető, akkor ráérnek, ha megvan, akkor egy napon belül meg kell
állapítani a tényeket és erre a TAKARNET rendszert használják elsődlegesen. 

Agócs László: A Rezeda utcában autóval  száguldozókkal  kapcsolatban kérné a rendőrség
intézkedését. Szerinte ezeknek a személyeknek még a 8 általános iskolai végzettségük sincs
meg és ne „adjanak alájuk lovat”, mert már félni kell tőlük. A környéken már sok betörés is
volt, nem tudja, hogy sikerült-e a rendőrségnek az elkövetőket elfogni?

Lajmer György: Az elkövetők nagy részét sikerült eljárás alá vonni, de biztosan van még
olyan, aki szabadon van. Az idő nekik dolgozik, előbb-utóbb meglesznek ők is. Az iskolai
végzettséget nem feladatuk vizsgálni csak azt, hogy vezetői engedéllyel rendelkeznek-e vagy
sem.

Agócs László: Meg lehet venni.

Lajmer  György: De  a  nyilvántartásokba  betenni  már  nem  olyan  egyszerű,  de  nem  is
lehetetlen. Ha nincs vezetői engedélye a személynek, akkor az az eljárási rend, hogyha az első
alkalommal  fogják meg,  akkor  kap egy szabálysértési  bírságot  és  eltiltják  a  vezetéstől,  a
következő  alkalommal  pedig  ha  eltiltás  hatálya  alatt  vezet,  akkor  szabálysértési  őrizetbe
veszik és átadják a bíróságnak.  Ennyit tudnak az ilyen ügyekben tenni, ha minden harmadik
nap megfogják, akkor minden harmadik nap be lesz csukva.

Agócs László: Egy ismerőse szerint Jászberényben komolyabban veszik az ilyen  ügyeket.
Tudomása szerint a szóban forgó család ellen már annyi  bejelentés  volt  és nem csináltak
semmit.

Lajmer György: Most jászberényi vagy nagykátai családról van szó?

Agócs  László: Nagykátai  családról,  csak  Jászberényben  komolyabban  veszik  ezeket  az
ügyeket.
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Lajmer  György: Ezzel  vitatkozna,  de  úgy  gondolja,  hogy  akit  tudnak  minden  esetben
megfognak.

Agócs László: Az utcában lakó tanár  házaspár  már  többször  tett  telefonon  bejelentést  az
éjszakai autószerelések miatt, de minden változatlan maradt.

Lajmer György: Azt  kéri,  hogy Agócs úr,  vagy a tanár  házaspár  keresse fel  a  kapitányi
fogadóórán, ahol a problémákat személyesen neki mondhatják el.  Nem minden problémára
ez a megoldás, ez egy lehetőség. 

Horváth Lászlóné Nemes Mária: Szeretné megkérdezni, hogy a térfigyelő-kamerarendszer
kiépítése hogy áll jelenleg?

Dorner  Gábor: A  térfigyelő-kamerarendszer  kiépítésére  közbeszerzési  eljárást  írt  ki  az
önkormányzat,  melyre  három ajánlat  érkezett,  mindhárom ajánlat  érvénytelen  volt,  ezért  a
közbeszerzési  eljárást  érvénytelennek  kell  nyilvánítani  és  új  közbeszerzési  eljárás  kerül
kiírásra.  Időközben kapitány úrral  is  egyeztettek és kiderült,  hogy a kamera elhelyezésére
kijelölt helyszínek sem megfelelőek, ezért a támogatási szerződés helyszíneinek módosítását
fogják  kérni  a  Belügyminisztériumtól.  Pénteken  lesz  egy  bejárás  kapitány  úrral,  ahol  a
megvizsgálják az új helyszíneket is. 

Dósa-Pap Erika: A vasútállomáson és az aluljáróban szeretnének nagyobb közbiztonságot,
valamint ha a behajtani tilos táblát visszahelyeznék az aluljáróhoz, mert nem csak kerékpárral,
hanem motorral is közlekednek az aluljáróban. 

Lajmer György: Erről is egyeztettek polgármester úrral, illetve a probléma már ismert volt a
rendőrség  előtt.  Úgy  gondolja,  hogy  tapasztalható,  már  fokozottabb  a  rendőri  jelenlét  a
vasútállomásnál.  Ha  sikerül  a  munkamegosztásról  megállapodni,  akkor  a  közterület-
felügyelők is részt vesznek a felügyeletben. Valóban sok-sok panasz érkezett az aluljáróval
kapcsolatban is, fokozottabb rendőri jelenléttel megpróbálják kiszűrni az aluljáróba behajtókat
is.  Posztos rendőrt  nem tudnak biztosítani,  de viszonylag  sűrű,  kétóránkénti  visszatéréssel
járőrözni fognak kollégái.

Dorner  Gábor: Amennyiben  más  kérdés,  észrevétel  nincs,  mindenkinek  megköszöni  a
részvételt és a közmeghallgatást bezárja.

- kmf- 

Karsainé Magyar Ildikó Dorner Gábor
   jegyző polgármester          
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